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                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XII / 15 

  z  sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu   22  grudnia  2015  r 

   w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 
                                                                   

Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 10-tej , zakończono o godz. 13:40. 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było 15  w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli :  Skarbnik Gminny  , Sekretarz Gminy   i  sołtysi . 

    

 Ad. pkt. 1 

 

         Przewodniczący Rady Gminy   - Pan Jacek Bartołd  otworzył sesję , powitał 

zebranych  . Dzisiejszą sesję zwołałem na wniosek p. Wójta z proponowanym 

porządkiem obrad takim  jak macie państwo  w materiałach . Na podstawie listy 

obecności stwierdzam  qorum  władne do podejmowania prawomocnych uchwał .     

 

 Ad . pkt. 2 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do porządku obrad macie państwo  propozycje czy 

uwagi. 

 

Wójt -    chciałem poprosić  , ażeby   uwzględnić  w porządku obrad  dodatkową 

uchwałę w sprawie  - zmiany uchwały nr 316/XXX/14 Rady Gminy Czernice Borowe z 

dnia 31 marca 2014 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych niezbędnych do wymiaru i poboru podatku rolnego , leśnego i od 

nieruchomości  Wnioskuje o umieszczenie tej uchwały w pkt. 11 . Chodzi głównie o 

zmianę w załączniku do tej uchwały . 

 

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie 

                                                                     wniosek  Wójta  : 

                                                                       za......................................... - 15 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

  Rada Gminy  jednogłośnie  opowiedziała się za wnioskiem Wójta .    

 

     Przewodniczący  obrad przedstawił proponowany porządek obrad ,   który   po 

zmianie przedstawia się następująco : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Porządek obrad  . 

 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej  XI  sesji Rady Gminy. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2015 rok.  
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6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków . 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czernice Borowe na lata 2016 – 2036. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia  uchwały budżetowej na 2016 rok . 

 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

za 2015 rok. 

 

10. Podjęcie  uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2016 rok. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 316/XXX/14 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 31 marca 2014 r. w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych niezbędnych do wymiaru i 

poboru podatku rolnego , leśnego i od nieruchomości . 

 

12. Przyjęcie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy za 2015 rok  / 4 

komisje /. 

 

13. Przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy na 2016 rok / 4 komisje / . 

14. Interpelacje radnych złożone na piśmie . 

15. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy . 

16. Wolne wnioski i zapytania . 

17. Zakończenie obrad sesji. 

                                                                     Przewodniczący  poddał pod 

                                                                             głosowanie  porządek obrad ze zmianą : 

                                                                              za................................... - 15 

                                                                              przeciw.........................  -  0 

                                                                              wstrzymało się.............  -  0 

 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty .      

                     

Ad. pkt. 3 

 

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane jest  przyjęcie  protokółu z poprzedniej XI sesji  Rady Gminy . 

 

Dyskusja : 

 

radny Trzciński Ryszard -  na str. 8 protokółu  chciałbym słowo  „ oszukać „   zamienić 

na słowo  „domówić „ . Mnie się wydaje  , że zaszło nieporozumienie. Ja może 

odczytam całą tą  wypowiedź , żebyście sobie przypomnieli uzmysłowili co ja takiego 

mówiłem . Radny odczytał treści protokółu - „ w sierpniu czy we wrześniu br.   Wójt 

uczestniczył w naszym posiedzeniu komisji  i zwrócił się do Komisji Budżetowej z tym  
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, że istnieje  możliwość    podjęcia tej inwestycji . Powiedział  , że jest taka sytuacja - 

możemy zaryzykować  , domówić  wykonawcę ze swoim wkładem ,  a my weźmiemy 

pożyczkę i  w 2016 otrzymamy zwrot. Na tamte czasy p. Wójt otrzymał  pełne poparcie  

Komisji Budżetowej .Sam mówił  , że to jest  dosyć  ryzykowne . Teraz szkoła na 

ukończeniu  , kredyt weźmiemy i do końca roku zapłacimy  wykonawcy  i  wystąpimy  

z wnioskiem na 2016. Być może  całego  miliona nie uzyskamy , ale  może   jakieś  80 - 

90%  , a być może   i w 100 %. „. 

 

Wójt -  chyba tak .  

 

Radny  Ryszard  Trzciński – być  może mi się to wyrwało , nie wiem  , bo by trzeba  

było , ale  myślę  , że nie  musimy  tego odtwarzać. 

 

Przewodniczący Rady  - dobrze to w takim razie tą  poprawkę  nanoszę . 

 

Radny  Ryszard  Trzciński - na tej komisji  chodziło   nam  , żeby   znaleźć  wykonawcę  

ze swoim  wkładem pieniężnym  , który by to   w jakiś sposób nam dofinansował  , a 

my  wystąpimy o kredyt  i wówczas  się rozliczymy .  

 

Przewodniczący Rady  - dziękuję  ,  tą  poprawkę  wprowadzimy . 

 

Radny Nosarzewski  Witold - chcę dopytać p. Trzcińskiego czy rzeczywiście powiedział 

tak jak jest  napisane  , czy teraz pan chce  zmienić . Ja mam  rożne odczucia  na ten 

temat . 

 

Radny  Ryszard  Trzciński  -  jeśli  się prowadzi  jakieś  rozmowy , to nikogo nie można 

oszukać .  Myślę  , że tego słowa nie było . 

 

 .                                                                                                                                                                                                                                                                  

Przewodniczący poddał pod  

                                                  głosowanie  przyjęcie protokółu z uzupelnieniem  : 

                                                   za................................... - 14 

                                                   przeciw.........................  -   1 

                                                   wstrzymało się.............  -   0                                                                           

 

       Rada Gminy większością głosów „za” przyjęła protokół   z poprzedniej  XI sesji 

Rady Gminy . 

 

Ad. pkt. 4 

 

Przewodniczący  poinformował  . że w tym  punkcie porządku obrad przewidziane  

jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2015-2033. 

Skarbnik Gminy  -  nastąpiły  zmiany w projekcie  od posiedzenia komisji . Dochody 

po zmianach  wynoszą  ogółem 12.535.357.04 złotych  , wydatki ogółem 13.962.003.99 

złotych . Uaktualniono  wydatki na poszczególne   działy  oraz  poprawiono  zapisy  w 

kolumnie 10 – 1   dotyczące przeznaczenia nadwyżki budżetowej  na spłatę  kredytów  , 

pożyczek  i wykup papierów  wartościowych . Dochody  z  subwencji w 2015 roku  

wynoszą po zmianach 4.714.259.00  złotych  ,  a  z tytułu  dotacji środków 

przeznaczonych na cele  bieżące  wynoszą  2.980.095.01 złotych . 

 

Dyskusji  nie było . 
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                                                                 Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 14 

                                                                       przeciw................................ -   1 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy większością głosów „za”  podjęła Uchwałę Nr  126/XII/15 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2015-2033. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 Ad. pkt. 5 

  

        Przewodniczący  obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest  zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

29 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2015 rok. 

Skarbnik Gminy -  szczegółowo przedstawiła  proponowane zmiany  w budżecie gminy 

na 2016 rok. 

 

     Dyskusja :  

 

Radny Nosarzewski Witold – zapytał się o wydatek 41.584 złotych na opłacenie 

geodety   .  Skąd  aż taka suma  i za jakie  to jest prace  . 

 

Wójt  - chodzi o Pawłowo Porębę,  od  dwóch lat   prowadzona  jest regulacja    drogi 

za rzeką od p. Serewicza w kierunku p. Budnego . Tam jest  mnóstwo działek . Na 

początku  płacone  było z funduszu  soleckiego . W tej chwili dokonujemy  bilansu , jest 

dużo  działek ok. 60  i wyszła kwota ok. 70 tys. złotych  , mimo   że  mieszkańcy się  

zrzekli  swoich roszczeń w  stosunku do przekazanego  gruntu . Zostały jeszcze dwie 

działki i jeżeli  zostanie domówione , to skończymy  nabycie tego pasa gruntu i droga 

będzie  gotowa do inwestycji . Policzone  zostało  - praca  na jednej  działce   ok. 1.000 

złotych  .Ta kwota  jest  już  naliczona w budżecie  i wydaje mi się  , że lepiej  

uregulować w tym roku i nie przenosić należności na następny rok .  

 

                                                                           Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                            i  poddał pod głosowanie : 

                                                                              za................................... - 14 

                                                                              przeciw.........................  -  1 

                                                                              wstrzymało się.............  -  0 

 

Rada Gminy większością głosów „za”    podjęła Uchwałę Nr 127/XII/15  w sprawie  

zmiany uchwały Nr 49/III/14 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 29 grudnia 2014 r. 

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2015 rok. 

Uchwała  stanowi  załącznik do protokółu . 

 

 

Ad. pkt. 6 

 

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

prace konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
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do rejestru zabytków . Uchwała  ta  omawiana była  na posiedzeniu komisji . 

 

Dyskusja : 

 

radny  Trzciński  Ryszard  –  jest to już druga  dotacja ze Starostwa przydzielona  na 

dworek w Chojnowie  , pierwsza -  80 tys. złotych  , teraz  druga  100 tys. złotych . Jest 

to przede wszystkim  duża zasługa Wójta, który zabiegał o tą dotację oraz  radnego 

powiatowego , który chociaż  mieszka  w Przasnyszu , jest naszym przedstawicielem  i  

nas  wspiera  oraz popiera w związku z tym przedsięwzięciem . Trzeba podziękować 

Wójtowi i Przewodniczącemu  za  wsparcie . 

 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 14 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

      Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr  128/XII/15 w sprawie udzielenia 

dotacji celowej na prace konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt.7 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2016 – 2036. 

Przewodniczący odczytał  Uchwałę Nr Os.476.2015 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie  z dnia 10 grudnia 2015 roku w sprawie wydania 

opinii do przedłożonego przez Wójta Gminy Czernice  Borowe projektu uchwały Rady 

Gminy Czernice  Borowe w sprawie  Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy 

Czernice  Borowe na lata 2016 – 2036 .  Opinia  jest  pozytywna  i stanowi  załącznik 

do protokółu .  

 

Skarbnik Gminy poinformował , że   dokonała  zmiany w WPF  jakie zostały  ustalone 

na posiedzeniu komisji budżetowej   i przewodniczących pozostałych komisji . 

Przedstawiła  szczegółowo zmiany wprowadzone  w WPF wynikające   ze   zmiany  cen  

żyta ,  pożyczki na przedszkole   itp. . Nadwyżka    budżetowa przewidziana jest na  

spłaty pożyczek i kredytów . Należność  za  budowę  przedszkola  zapłacona  będzie w 

tym roku . Kwota  długu  na 31.12.2015 r. wynosi  8.135.722.79 złotych . 

    

Dyskusja :  

 

radny Nosarzewski Witold  -  do Przewodniczącego Rady czy opinię RIO , którą Pan 

czytał , to jest ta sama  opinia  która  była  czytana na komisji ?. 

 

Przewodniczący Rady -  na posiedzeniu komisji  odczytałem opinię   dotyczącą 

budżetu  .  Taka jest kolejność ,  że  najpierw przyjmujemy  WPF  ,  a    dopiero 

uchwałę  budżetową . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - wtedy omawiając  budżet przewodniczący  czytał opinię 

RIO z której  wynikało  , że opinia  była  pozytywna . Natomiast potem  była  długa 
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lista poprawek , które należy  jednak nanieść . Z dzisiejszej opinii  jasno  widać  gdzie 

jest wręcz napisane   , że jeżeli nie spełnimy pewnych  wymogów  to może to skutkować 

odrzuceniem tej uchwały . Ja z tego wnoszę  , że opinia  , to czego tak się  domagałem 

na posiedzeniu komisji ,  że pan przewodniczący przyznał  , że jednak ten projekt jest 

obarczony  pewnymi wadami . Nie  możemy stwierdzić  , że już  mamy  pozytywną 

opinię  RIO . Co zresztą dokładnie wynika  z tego pisma  , które pan dzisiaj przeczytał 

. Gdzie są  wymagane  konkretne poprawki i jest pod   rygorem stwierdzenia 

nieważności  uchwały. Uważam  , że nie byliśmy poinformowani tak jak należy na 

posiedzeniu komisji . 

 

Przewodniczący Rady – niestety nie ma pan racji  , bo opinia  jest jednoznaczna , 

opinia jest  pozytywna  z  małymi szczegółami . Nawet  gdyby to nie były wielkie rzeczy 

i było po stronie   dochodów  , a  wydatków   byłaby różnica  10 groszy ,  też  taką 

uchwałę  by nam odrzucono . Musi  być  wszystko zgodne . Po analizie  skład 

orzekający nam przedstawił co mamy  zrobić . To są takie kosmetyczne  rzeczy . 

 

Radny  Nosarzewski Witold  -  w  opinii   jest  , że  jeżeli  nie  uwzględnimy tych 

poprawek  , będzie stwierdzona nieważność.  Tylko o ten  fakt mi  chodzi .  

 

Przewodniczący Rady -  mamy  pozytywna  opinię  , tylko  mamy  nanieść  poprawki .  

 

Wiceprzewodniczący Rady  - może   chodzi   o pytanie czy te poprawki  które  są  

zawarte  w opinii  zostały naniesione . Zapytał się Skarbnika     czy tak  , która 

potwierdziła  , że  zostały naniesione .  

 

Przewodniczący Rady  - na  komisji  omawialiśmy te poprawki .  

 

Radny  Nosarzewski Witold  -  ale po  uprzednim stwierdzeniu przez  

przewodniczącego   , że  wszystko jest   okej   i  tu jest właśnie  ta nieścisłość.  

 

Przewodniczący Rady – opinia składu orzekającego  jest  pozytywna i wiążąca .  

                                                     

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 13 

                                                                       przeciw................................ -   1 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr  129/XII/15 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2016 – 2036. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                        

Ad. pkt.8 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia  uchwały 

budżetowej na 2016 rok . 

Przewodniczący odczytał  Uchwałę Nr Os.477.2015 składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 10 grudnia 2015 roku w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernice  Borowe  projekcie uchwały 

Budżetowej Gminy Czernice  Borowe na 2016 rok oraz o możliwości sfinansowania 

deficytu budżetu przedstawionego w tym projekcie .  Opinia  jest pozytywna  i stanowi 
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załącznik do protokółu .  

 

Radny Ryszard  Trzciński  - jako przewodniczący komisji budżetowej  stwierdził  , że   

jest to  budżet  skonstruowany na miarę dochodów  naszej  gminy . Dochodów  mamy 

niewiele , bo  są tylko  z podatków i  wniosków  jakie Wójt  składa  do rożnych 

instytucji  oraz  dotacji , które  do nas  wpływają . Jeśli wniosek jest   oceniony 

pozytywnie  to jesteśmy w stanie na terenie naszej gminy  wykonać kilka  kilometrów  

dróg  asfaltowych .  Jest to  budżet  , który  zabezpiecza w pełni wszelkie  zadania 

bieżące  naszej gminy . Zwracam się  do  radnych  abyśmy podjęli uchwałę  budżetową  

w takiej wersji  jaką otrzymaliśmy . 

 

Skarbnik Gminy poinformowała , że  została wprowadzona inwestycja  w kwocie 10 

tys. złotych na dofinansowanie  zakupu samochodu dla OSP w Węgrze  , to będzie w  

formie  dotacji .  Ponadto trzeba  było zmienić  budżet  w związku  z obniżeniem ceny  

żyta . 

    

Dyskusja :  

 

radny Nosarzewski Witold  -  dostrzegam jeszcze jedną zmianę . Z czego wynika 

obniżka dotacji dla jednostki prowadzącej szkołę   w Węgrze   o 14 tys. złotych . 

 

Skarbnik Gminy -  po przeliczeniu  wydatków na szkoły  stwierdzono , że trzeba   

zmniejszyć  plan  dotacji .  Będzie  przekazana taka  kwota  jaka będzie wykorzystana 

przez pozostałe  jednostki oświatowe .  Co miesiąc  jest wniosek o dotację  , jest 

obliczane  jakie środki mają  być  przekazane po obliczeniu środków  na 1 ucznia i 

przekazujemy  jeśli mamy pieniądze w budżecie  . Przekazujemy  dotację  jaka  jest 

wyliczona . 

 

Radny Nosarzewski Witold – tak jak skarbnik powiedziała przed chwilą , warunkiem  

jest  , że jeżeli mam  pieniądze w budżecie .  W związku z bojami jakie  toczyliśmy o tą 

naszą szkołę  , zmniejszenie tego zabezpieczenia będzie może  jakąś wymówką  , że nie 

mamy pieniędzy w budżecie . Czuję się zaniepokojony .  Chciałbym mieć zapewnienie   

, że  będziecie  państwo  realizować  w 100 % .       

 

Skarbnik gminy – tak dotacje będą  zgodnie  z uchwałą przekazywane  dla szkoły . 

 

Przewodniczący Rady – wcześniej podejmowaliśmy  uchwałę , która  regulowała w 

jaki sposób i w jakiej formie będzie obliczana  dotacja  , bo taki obowiązek mamy . Na 

podstawie  zestawień  comiesięcznych  dotacja będzie  obliczana i przekazywana na 

rzecz  szkoły .  Ta  wartość   wcale nie musi  być taka jak teraz  przyjęta .To wszystko 

będzie ruchome . 

 

Radny Nosarzewski Witold –  rozumiem i dziękuję  . Pamiętacie jakie boje stoczyliśmy 

, ażeby była dotacja w wysokości 100 % na Wręgę .  Tak   Rada usilnie  chciała  

przeforsować 50 %   i stąd  jestem uczulony . Pan Wójt   się śmieje  , ale dla  nas to nie 

jest śmieszne .                      

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 13 

                                                                       przeciw................................ -   1 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 
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       Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr  130/XII/15 w sprawie  

uchwalenia  uchwały budżetowej na 2016 rok . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt. 9 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2015 rok. 

 

Bożena  Romanik – Przewodnicząca komisji  poinformowała , że   od posiedzenia  

komisji do dnia sesji   w  wydatkowaniu środków  będących w dyspozycji  komisji  

zwiększyła  się kwota  wydatków   z tytułu zwrotu kosztów  dojazdu  do Poradni 

.Ogółem w tym  punkcie  wydatkowano  2.419.20 złotych . Dlatego  też zmniejszyła się 

kwota   środków niewykorzystanych  w 2015 r. .   Zmniejszyła  się również o tą kwotę  

ogólna  kwota na 2016 rok  i zmniejszone   zostały    wyszczególnione  punkty  w 

preliminarzu  budżetowym  programu .  

    

Dyskusji  nie było . 

                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie  

                                                                 przyjęcie  sprawozdania : 

                                                                       za......................................... - 13 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   1 

 

       Rada Gminy większością głosów „za” przyjęła sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2015 rok. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt.10 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok. 

 

Dyskusji  nie było .                                             

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 14 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy  jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr  131/XII/15 w sprawie  uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                 

Ad. pkt.11 
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             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr 

316/XXX/14 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 marca 2014 r. w sprawie 

określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych niezbędnych do 

wymiaru i poboru podatku rolnego , leśnego i od nieruchomości . 

 

Skarbnik Gminy poinformowała  , że  zmieniły się przepisy i od  nowego roku  będą 

obowiązywały . Dlatego naszą  uchwałę trzeba  dostosować . Przedstawiła  szczegółowo 

zmiany  w proponowanej uchwale . Głównie  chodzi  o  zmiany  w załączniku . 

    

Dyskusji  nie było .                                             

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 14 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy  jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr  132/XII/15 w sprawie  zmiany 

uchwały nr 316/XXX/14 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 31 marca 2014 r. w 

sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

niezbędnych do wymiaru i poboru podatku rolnego , leśnego i od nieruchomości . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu.                                          

Ad. pkt.12 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy 

za 2015 rok  / 4 komisje /. 

    

Dyskusji  nie było  .                                                  

                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie  

                                                                 przyjęcie  sprawozdań : 

                                                                       za......................................... - 15 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła sprawozdania z działalności komisji Rady 

Gminy za 2015 rok  / 4 komisje /. 

Sprawozdania  stanowią  załączniki  do protokółu. 

                                           

Ad. pkt.13 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie planów pracy komisji Rady Gminy na 2016 rok  

/ 4 komisje /. 

   

Dyskusji  nie było .                                                    

                                                                Przewodniczący poddał pod głosowanie  

                                                                 przyjęcie  planów pracy komisji : 

                                                                       za......................................... - 15 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 
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       Rada Gminy jednogłośnie przyjęła plany pracy komisji Rady Gminy na 2016 rok 

 / 4 komisje / . 

Plany pracy  stanowią załączniki do protokółu. 

 

Ad. pkt. 14 

 

Przewodniczący  Rady poinformował  , że  wpłynęła  interpelacja od  radnego Witolda 

Nosarzewskiego  , którą  odczytał  . Przewodniczący przekazał interpelację Wójtowi  i 

poinformował  , że w ciągu 21 dni odpowiedź będzie udzielona na piśmie .  

Interpelacja stanowi załącznik do protokółu .  

 

Wójt -  taka  sytuacja  miała  miejsce  , uderzenie drzwiami . Dziecko trafiło na 

obserwację do szpitala . Byłem  na drugi dzień u. p. Dyrektor. Było podejrzenie 

wstrząśnienia   mózgu. Spotkałem  się  z Dyrektorem  i poznałem jakie czynności 

podjęła  tzn. spotkanie z nauczycielami , była w szpitalu . Na posiedzenie komisji   

budżetowej i przewodniczących pozostałych komisji  została poproszona p. Dyrektor i 

zrelacjonowała przebieg  wydarzenia . Dwójka dzieci  z jednej  ławki / pewnie tak  było  

/  , że chłopiec  zablokował drzwi  , dziewczynka  uderzyła głową we framugę drzwi . 

Wezwany  został miejscowy lekarz i  pogotowie  , które przyjechało w ciągu ½  godziny 

i zabrało  dziecko do szpitala w Ciechanowie  celem wykonania badań . Po  kilku 

dniach  wróciła  do szkoły , ale jest  zwolniona  z lekcji w.f. . Chłopiec  był z Ośrodka z 

Czernic . Nie odbiega zachowanie ich  od  dotychczasowych incydentów . Dyrektor 

sporządziła raport zdarzenia. Wydaje się  , że   żadnych uchybień nie dostrzegliśmy. 

Dyrektor  powzięła decyzję , że wyrysowane zostały linie bezpieczeństwa przy 

drzwiach/ drzwi  muszą otwierać  się na zewnątrz /. Rola komisji oświaty   jak 

najbardziej tak. Posiedzenie piątkowe miało na celu zasięgnięcie opinii.  

 

Ad. pkt. 15 

       

                Wójt Gminy złożył  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta  . 

Radni i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . 

Sprawozdanie stanowi  załącznik  do  protokółu. 

 

Dyskusji  nie było .  

 

Ad. pkt. 16 

 

Wolne wnioski i zapytania . 

 

Pan Tadeusz  Bartołd – sołtys wsi Chrostowo -  lokalna prasa przasnyska podała duże  

wydatki na  naprawę  dróg powiatowych . Mam  prośbę  , żeby radny powiatowy 

wsparł nas  w zakresie działań odnośnie  drogi na Chrostowo i przez Dzielin. 

Postarajcie się. Starosta obiecywał . 

 

Pan  Mariusz  Szempliński – radny powiatowy – Starosta obiecał nam  , że postara się 

jak nie w 2016 roku to w 2017 roku . Niedawno  była duża  inwestycja  przez  Węgrę 

Sprawa jest  w toku .  Postaram się  , ażeby to  było zrobione  

 

Pan Tadeusz  Bartołd  -  na  2016 rok w gminie Czernice Borowe bardzo mało jest 

zaplanowane .  

 

Pan Szempliński Mariusz -  Starosta  jest  za  tym  , ażeby co roku było  robione w 
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innym miejscu . Jeszcze  budżet  nie  jest   zamknięty  i  jest   szansa .  

 

Radny Sadkowski Adam – droga przez Dzielin jest to smołówka robiona w latach  

siedemdziesiątych i do tej   pory nic na niej nie było  robione / tylko mazane  smołą / . 

Ta  droga  jest w gorszym stanie niż  w Chrostowie . Drogi  żwirowe są w opłakanym 

stanie  i też wymagają remontu . Odnośnie  dróg   powiatowych  to nasze  gmina  jest 

na końcu . Mamy  jedną  drogę i nie możemy się o nią doprosić . 

 

Radny Nosarzewski Witold – sołtysi przypomnieli mi w przerwie , proponuję ażeby 

uwzględnić  ich  dochody w budżecie . Uważam  . że zasadna  byłaby propozycja   , 

żeby  mieli   procent  liczony  od  wszystkich podatków  i byłoby  trochę  więcej .  

Trochę  to późno   , bo o tym zapomniałem .  Przyznaję państwu  rację . Może  coś  z  

tym  udałoby się zrobić .  

 

Wójt -  sołtysi  mogą  mieć płacone od kwot faktycznie zebranych. W niedługim czasie 

chyba będziemy się w tym temacie zastanawiać  , wrócimy  do tego .  Przy  konstrukcji  

budżetu   szacujemy wydatki , ale to nie  zamyka  ażeby  taka dyskusja  była.  

 

Radny Sadkowski Adam – nie ma zimy , jeśli  do maja br. nie będzie to co z tymi 

pieniędzmi , czy będą przeznaczone na remonty ? . 

 

 

Wiceprzewodniczący Józef Polakiewicz  - dopiero w kwietniu br. będziemy  mogli  

rozmawiać na ten temat . 

 

Wójt –  Powiatowy Zarząd  Dróg  tak jak w Urzędzie .  Jeśli pójdzie  na odśnieżanie  , 

to w §  utrzymanie  dróg  nie będzie tej  kwoty. Z tego działu przeznacza się środki na   

utrzymanie i remonty dróg . Trzeba  cieszyć  się  , że nie ma zimy . 

 

Radny Skowroński Kazimierz – czy te przepusty które  były przed  mostem będą tam  

włożone , bo jeśli nie to ziemia  spłynie . Trzeba powiedzieć  , żeby oni to zrobili . 

 

Wójt –decyzja Dyrektor była ażeby przepusty  usunąć , żeby  mogła  spływać  woda 

powierzchniowa  . W projekcie  chodnika  jest tak zmodyfikowane , żeby na tym 

odcinku  chodnik  był przy jezdni i zaraz  będzie zatoczka  autobusowa .  Nasypana  

będzie skarpa . Ten przepust  jest niekoniecznie  zasadny . Woda powinna  spływać 

powierzchniowo . 

 

Pan  Bączek  Andrzej – sołtys wsi  Turowo  - remont rowów przy drodze powiatowej . 

Wójt powiedział  , że  teoretycznie na ten rok  jest zakończone .Tam  brak przepustu 

przy Wilkowskim  i brak jest  przecisku przez  drogę . Prace nie są  zakończone .  Tam  

jest ½ dnia roboty na założenie mostku . 

 

Wójt - te przepusty zlecone są wprost  do założenia przez Powiatowy Zarząd Dróg . 

Natomiast przepust  do Wojciecha z naszej  strony obciąża  nasz  budżet gminy . 

Postaram się  , żeby  było zrobione . Temat przecisku – prosiłem , bo nie  ma odpływu . 

Nie zostało zlecone wykonanie przecisku , bo p. Stolarczyk nie ma urządzeń. Jest  

obietnica  Dyrektora , że  przecisk  będzie zrobiony.  

 

Pan Bąkowski Stanisław – sołtys wsi  Obrębiec –  kierownik powiedział , że tych rur 

nie będzie , bo nie ma ich w planie . Schodki podobnież są  dla strażaków i powiedzieli  

, że  będą poprawiane . 
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Radny  Tomaszewski Andrzej –  dotychczasowe  prace  są  zrobione dobrze .Proponuję  

, ażeby te prace w Turowie zakończyć położeniem asfaltu . 

 

Wójt -  próbowaliśmy , ażeby obiecany / od trzech lat /   odcinek drogi na Pęczki  był 

zrobiony. Dyrektor  i Starosta powiedzieli , że  zobowiązanie przejdzie na rok następny. 

Programy  ruszają i być  może uda się  to zrobić .  

 

Radna – Dzierzęcka Anna – w związku  że  została  zakończona  budowa  drogi  w 

Grójcu  w imieniu swoim , pana sołtysa   i mieszkańców naszej wsi składam  

podziękowanie radnym za wyrażenie zgody za podjęcie tej inwestycji , Wójtowi za 

przyjęcie tej inwestycji i  jej nadzorowanie . Mamy  nadzieję  , że  ta  droga  będzie 

nam  długo służyć . Dzięki tej  drodze   zmienił się wygląd naszej wsi  i ułatwi   życie  

wszystkim mieszkańcom  tej wsi .  Dziękuję  bardzo .  

 

Radny  Nosarzewski Witold – w kwestii  sprostowania. Wiceprzewodniczący 

powiedział  kiedyś  o  400 %   .  Ja  panu tego nie daruję .  Ostatnio na podstawie  

projektu  budżetu obliczyłem  sobie  , że ta kwota nie jest  400  tylko 170 . Wtedy 

stwierdził pan   , że  chodziło panu o wydatki na  1 ucznia . Mam  dokument w którym 

podane są  wydatki na 1 ucznia . Można  sobie  łatwo  policzyć  , że ta  różnica 

wychodzi  na poziomie 180 % . To jest  dokument  gminny  ,  a nie mój wymysł . 

Czeka nas  miła  okoliczność  . Mieliśmy również  taką  w ubiegłym  roku i po tej  

uroczystości spotkałem się  z  różnymi  opiniami . Wziąłem to do siebie trochę  . W 

związku  z  tym chciałem państwu  już  teraz  złożyć   najlepsze  życzenia świąteczne  , 

żeby nam się to narodzenie betlejemskie ,  ta miłość  która się narodziła , żeby się 

rozdzieliła na wszystkich . 

 

Przewodniczący Rady  pamiętacie państwo  , że do nas  skierowany był apel  z 

Ośrodka  w Czernicach . W odpowiedzi  radni  i sołtysi  zrobiliśmy  zbiórkę pieniędzy. 

Wszystkie środki przekazane były do  GOPS-u , który za  te pieniądze  sporządził  

paczki . Paczki  razem  z p. Wójtem wręczyliśmy dzieciom na wigilii , która odbyła się 

w minioną sobotę  w Ośrodku . Chcę przekazać  państwu  serdeczne  podziękowanie  

za serce  w  imieniu dzieci tam przebywających  i oczywiście  życzenia  

bożonarodzeniowe.  Dziękuję  za gest  dobrego  serca . 

Przewodniczący  ponadto przypomniał  , że  o  godz. 14-tej  odbędzie się uroczysty  

obiad  w  sali GOK- u. 

 

Ad pkt. 17                                            

          

           Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XII 

sesję Rady. 

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano. 

 

 

 

Protokółowała 

 


